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Bez stavebnictví
bychom neměli kam

chodit domů,
za kulturou,

za sportem...

Inženýrský titul na
VUT v Brně, v oboru

dopravní stavby 

Můj
pracovní
den

Záleží, ve které fázi projektu se aktuálně nacházím.                 
V obchodní části mi práce na zakázce trvá cca měsíc.           
Na začátku dostanu projektovou dokumentaci a rozpočet
s nulovými cenami. Každou položku rozpočtu musím
nacenit, nastavit časový plán, odhalit případné chyby.                 
V realizační části je mým úkolem najít subdodavatele
každé části stavby, připravit podklady pro manažera
projektu a stavbyvedoucího.  Dále řeším vzniklé problémy,
komunikuji se všemi zapojenými a hlídám, aby vše běželo,
jak má.

Janina profesní historie
Na střední škole studovala obor inženýrské stavby, což v sobě zahrnovalo

vodohospodářské a dopravní stavby.

Během studia na VŠ v Brně pracovala v projekční kanceláři a poté nastoupila na

pozici k jednomu z předních výrobců železobetonových konstrukčních prvků.

Nyní pracuje jako obchodní i výrobní odborná přípravářka staveb ve společnosti,

která je významným generálním zhotovitelem staveb.A
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Maturita na Střední
průmyslové škole

stavební v Lipníku n.
Bečvou
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Získání pozice
odborná přípravářka

staveb, PSG
Construction a.s.
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Podílení se na stavbě
Kapka resort

oceněnou titulem
Stavba roku 2023



To ne. Já jsem vždycky toužila po tom,
být zdravotní laborantka, chtěla jsem
pracovat v laboratoři. Jednou jsem
dostala dokonce mikroskop a všechno
jsem zkoumala, fascinovalo mě to. 

Chtěla jste už od dětství pracovat ve
stavebnictví?

Chtěla jsem jít na zdravotnickou školu,
ale nesnesu pohled na krev, takže tím
to pro mě skončilo. Rodiče chtěli,
abych šla na vojenskou školu, ale pro
obrovské množství uchazečů mě
nevzali. Pak jedna střední stavební
škola v blízkosti mého bydliště
vypisovala třetí kolo přijímacího řízení  
a já jsem si řekla, proč ne. Tady začala
má cesta za stavebním inženýrstvím.

Kde byl ten impuls, kdy jste se
rozhodla pro střední stavební školu?

Ne, to určitě ne. Myslím si, že v rámci
školních institucí je ten poměr už
celkem vyrovnaný. Praxe je ale něco
jiného než studium. 

Byla jste jako žena při studiu svého
oboru spíše výjimkou?

Na mé práci mě baví ta rozmanitost.      
V průběhu stavby vyvstávají každý den
nové problémy, které musíte řešit. To
vás posouvá a získáváte tolik potřebné
zkušenosti. Na té práci je nejhezčí, že se
můžete ohlédnout za něčím trvalým,
hodnotným, za něčím, co jste dokázali. 

Co máte na své práci nejraději?

Co dalšího nám 
Jana řekla:

Stavebnictví otevírá
neskutečné množství

možností, jakým směrem
se dát.

Co považujete za největší pracovní
úspěch?

A potom při nástupu do praxe se to
změní?
Myslím, že práce ve stavebnictví je
pořád vnímána spíše jako zaměstnání
vhodné pro muže. Ale jde o to, jakou
cestou se ta žena dá. Protože i ve
stavebnictví jsou zastoupeny ženy,
řekla bych, ale spíše v projekčních
kancelářích, za počítačem, jako
architektky atp. 

Spolu s kolegy jsme realizovali repre-
zentativní a technologicky složitou
stavbu Vodní svět ve Velkých Karlo-
vicích. Tato stavba získala Čestné
uznání v soutěži Stavba roku 2020
Zlínského kraje. Náročná a impozantní
byla také výstavba multifunkčního
sportovního centra se zimním
stadionem Kapka resort ve Lhotě         
u Vsetína, které bylo oceněno titulem
Stavba roku 2023.

Máte nějaký vzkaz pro případné
uchazečky o některou z profesí ve
stavebnictví?
Nebojte se toho technického zaměření.
Je to sice náročné, ale opravdu to dává
smysl!


